
Český jazyk 

 6. třída 

1. Zápis do sešitu: 

PAMATUJ! 

  S malým písmenem se píší: 

1. příslušníci antropologických/ etnických skupin: černoch, běloch, rudoch, mulat, indián 
(pozor, Eskymák se píše s velkým písmenem) 

2. příslušníci náboženských vyznání a mnišských řádů: katolička/katolíci, evangelíci, husité, 
muslim, žid, jehovista - svědek Jehovův, františkán, karmelitán, hinduista 

 

Velké písmeno píšeme: 

1. V názvech obsahujících slovo náměstí, most, moře, záliv, ostrov, poloostrov: 

Černé moře/ moře Černé, Balkánský poloostrov/ poloostrov Balkánský, Riegrovo náměstí, 
náměstí Republiky, Tichý oceán, most Legií, most Generála Pattona 

2. Jestliže jméno ulice, domu, restaurace apod. začíná předložkou- píše se velkým písmenem 
předložka a první slovo po předložce 

ulice U Lesa, ulice Na Kovárně, hotel U Bílé labutě, lékárna U Černé madony, nábřeží U Staré 

pošty 

2. Tvarosloví – práce s učebnicí (procvičování tvarů podstatných jmen podle vzorů) 

- zopakuj si podle bílé učebnice str. 18 vzory podstatných jmen/ tabulka nahoře/ 

- bílá učebnice - str.18/ cv. 1a, 2, 3 – ústně 

- modrá učebnice – str.62/ cv.5a – písemně do sešitu/ věty opište, slovo vyznačené ve větě 

podtrhni, nad vyznačené slovo napiš pád podstatného jména/ 

- modrá učebnice – str.65/ cv.2c – písemně do sešitu 5 řádků/ po spojení sklizeň obil__/ 

3. Pracovní sešit 

PS str.17/ cv. 1 – doplňte jen čtyři řádky / slova pes, století, umyvadlo, poslanec/ 

PS str.17/ cv. 2, 3a - doplnit 

4. Procvičovat můžeš na www.skolasnadhledem.cz podle kódů v pracovním sešitě na str. 16, 

17 dole – pády, podstatná jména obecná a vlastní 

 


